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Nejdůležitější body ze zasedání zastupitelstva městyse dne 21. 12. 2021

Přítomni: Ing. Josef Paďour, Ing. Jana Trejtna-
rová, Ing. Roman Rusz, Josef Vágner, Matouš 
Paďour, DiS., Petra Zářecká, Roman Vagner, 
Alena Foglová, Bc. Marta Gregušová, DiS,  
Ing. Jan Pokálený

Omluveni: Daniela Bolečková 

* Rozpočtové opatření č. 7/2021.
Pan Matouš Paďour seznámil přítomné 

s návrhem Rozpočtového opatření č 7, a to kon-
krétně s částkami na příjmové straně rozpočtu, 
kde jsou především příjmy daňové, navrácení 
části příspěvku ZŠ a MŠ Kunvald – celková výše 
2.611.200 Kč. Na straně výdajové byly v rozpoč-
tovém opatření zohledněny neplánované výdaje 
na výstavbu autobusové zastávky na dolním 
Kunvaldě, opravy veřejného osvětlení, zvý-
šené náklady na el. energie, pořízení sněhových 
řetězů, upínacích pásů a závaží (35.000 Kč), 
náklady na školení Zásahové jednotky SDH, 
nákup vybavení pro zásahovou jednotku SDH, 
ale především náklady na opravy na Salaši (nové 
WC ve vnitřních prostorách) 570.000 Kč.

Zastupitelstvo 10 hlasy odsouhlasilo 
(všichni přítomní zastupitelé pro) návrh Roz-
počtového opatření č. 7/2021.

* Návrh rozpočtu na rok 2022.
Starosta městyse uvedl, že o návrhu roz-

počtu jednal finanční výbor dne 15. 12. 2021. 
Návrh rozpočtu včetně pracovního materiálu 
k návrhu rozpočtu na rok 2022 určeného zastu-
pitelům byl rozeslán v příloze s programem jed-
nání tak, aby měli možnost se s ním seznámit. 

Dále uvedl, že návrhy ze strany zastupitelů, 
pokud byly doručeny do doby jednání finanč-
ního výboru byly zapracovány, přesto dává pro-
stor všem zastupitelům k návrhům na akce, 
které by měly být zapracovány do rozpočtu na 
rok 2022.

Paní Marta Gregušová požádala, zda by 
nemohla být instalována lampa veřejného osvět-
lení u nemovitosti Hofmanových pod křižovat-
kou na Klášterec n. Orl. Starosta odpověděl, že 
je nutno prověřit, zda a jak by bylo možné sem 
světlo umístit. Bude zařazeno do plánů.

Ing. Rusz uvedl, že nesouhlasí s navrženým 
rozpočtem vzhledem k zamýšlené rekonstrukci 

penzionu U Lípy a žádá, aby byla hledána jiná 
možnost stravování pro školu.

Jana Trejtnarová požádala, zda by do roz-
počtu nemohla být zahrnuta předběžná částka 
na očištění starého nátěru a realizaci nového 
nátěru střechy kapličky včetně sejmutí a pozla-
cení křížku na kopuli kapličky na dolním Kun-
valdu, která je ve vlastnictví městyse. 

Pan Matouš Paďour uvedl, že návrhy je 
možné zasílat ještě do 23.12. 2021, poté bude 
návrh rozpočtu vyvěšen na úřední desku.

Zastupitelstvo vzalo návrh rozpočtu a pří-
spěvky zastupitelů k rozpočtu na vědomí.

* Rozpočtové provizorium.
Starosta městyse uvedl, že do doby schvá-

lení nového rozpočtu je nezbytné schválit pra-
vidla rozpočtového provizoria – a to: čerpání 
výdajů je povoleno ve výši 1/12 upraveného 
rozpočtu roku 2021 za kalendářní měsíc. Čer-
pání investičních výdajů je povoleno na inves-
tiční akce přecházející z roku 2021 a let minu-
lých do roku 2022.

Zastupitelstvo odsouhlasilo 10 hlasy 
(všichni přítomní pro) pravidla rozpočtového 
provizoria pro rok 2022 tak, jak byla navržena.

* Rekonstrukce čp. 392 – penzion U Lípy.
Starosta uvedl, že na základě předložených 

protokolů o jednání komise (Zpráva o hodnocení 
nabídek, Posouzení nabídky vybraného dodava-
tele, Posouzení objasnění nabídky a dokladů před 
podpisem smlouvy), by měl proběhnout výběr 
dodavatele, který podal nejvýhodnější nabídku  
a následně také schválení smlouvy o dílo 
s vybraným dodavatelem. Uvedl, že veškeré 
materiály byly zastupitelům zaslány s pod-
klady k jednání zastupitelstva, zopakoval jednot-
livé nabídky, nyní již s uvedením firem, které se 
zúčastnily zadávacího řízení včetně nabídnutých 
cen. Nejvýhodnější nabídku podala firma IRBOS 
ve výši 10.141.294,89 Kč bez DPH a po uplynutí 
zákonné lhůty pro podání námitek by měla být 
vyzvána k podpisu smlouvy o dílo.

Ing. Rusz se dotázal, zda je známo, kdy 
bude vydáno stavební povolení a za jakých pod-
mínek. Ing. Trejtnarová odpověděla, že předpo-
klad vydání stavebního povolení je v polovině 
ledna 2022 a podmínky budou stanoveny v sou-
ladu s vyjádřeními všech dotčených orgánů tak, 
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jak byly projednány projektanty a zapracovány 
do projektu. Dále Ing. Rusz zpochybnil výši 
limitu pojistného plnění ze sjednaného pojiš-
tění firmy, které činí dle smlouvy nejméně 50% 
ze sjednané ceny za dílo, dle jeho názoru je to 
málo, neboť, pokud by objekt například vyhořel, 
domnívá se, že dostaneme pouze 50% částky.

Jana Trejtnarová odvětila, že se jedná 
o částku pojistného závazku firmy a nikoli pojist-
ného plnění v případě nepředvídané události. Dle 
jejího názoru v tomto platí, že pojistné plnění se 
odvíjí od výše zjištěné škody a viníka. Starosta 
městyse doplnil, že se rovněž domnívá, že nelze 
slučovat pojistnou částku uhrazenou firmou 
na základě pojistné smlouvy a pojistné plnění. 
Nehledě ke skutečnosti, že městys má rovněž 
všechny své nemovitosti řádně pojištěny.

Po dalším krátkém projednání hlasovalo 
zastupitelstvo o následujících bodech:

a) Zastupitelstvo odsouhlasilo 9 hlasy 
(přítomní zastupitelé mimo Ing. Rusze), 1 se 
zdržel (Ing. Rusz) hlasování Protokol o posou-
zení nabídek.

b) Zastupitelstvo odsouhlasilo 9 hlasy 
(přítomní zastupitelé mimo Ing. Rusze), 1 hlas 
proti (Ing. Rusz), uzavření Smlouvy o dílo, kte-
rá byla součástí zadávacího řízení, s  firmou 
Irbos, s.r.o. po uplynutí všech zákonných lhůt 
(podání námitek) a splnění všech podmínek 
vyplývajících ze Smlouvy a pověřilo starostu 
jejím podpisem.

* Vyúčtování dotace Konzum – prodejna na 
dolním Kunvaldu – potravinová obslužnost.

Starosta připomněl, že se společnos-
tí Konzum, o. d. byla uzavřena Veřejnoprávní 
smlouva o poskytnutí veřejné služby pro zajiš-
tění potravinové obslužnosti (zajištění provo-
zu prodejny v dolní části městyse).  Dle přísluš-
ných ustanovení výše uvedené smlouvy požádal 
Konzum o. d. v Ústí nad Orlicí o úhradu dotace 
za rok 2021 ve výši 150.284 Kč. Dále uvedl, že 
částka je nižší, než v uplynulém roce a je tedy 
patrný pozitivní vývoj tržeb na prodejně na dol-
ním Kunvaldě.

Zastupitelstvo vzalo informace na vědomí.

* Žádost o odkoupení části pozemku –  
MUDr. Šilarová.

Zastupitelstvo se vrátilo k  žádosti  
MUDR. Šilarové o odkoupení části pozemku 
(cca 10m2) p. č. 365/5, na kterém je vybudová-
na přístupová komunikace k č. p. 407.

Starosta uvedl, že záměr byl vyvěšen po 
zákonem stanovenou dobu na úřední desce, 

k  záměru nepřišly do doby jednání zastupitel-
stva žádné připomínky. Starosta vyslovil názor, 
že z dlouhodobé zkušenosti nedoporučuje od-
prodej části pozemku, které je součástí přístu-
pové komunikace, tento názor podpořili i další 
zastupitelé. Jana Trejtnarová uvedla, že již v mi-
nulosti byly řešeny obdobné případy, a zvláště 
v případě komunikací není žádoucí odprodávat 
části pozemků, které mohou být potřebné pro 
zajištění údržby apod.

Po dalším krátkém projednání zastupi-
telstvo zamítlo 8 hlasy, 2 se zdrželi hlaso-
vání (Bc. Gregušová, Ing. Rusz) žádost paní 
MUDr. Šilarové o odprodej části pozemkové par-
cely č. 365/5, k.ú. Kunvald.

* Žádost o finanční příspěvek – Římsko kato-
lická farnost Kunvald.

Starosta městyse seznámil zastupitele se 
žádostí administrátora ŘKF Kunvald o finanč-
ní příspěvek na opravu budovy fary. Pan admi-
nistrátor zaslal na Úřad městyse Kunvald elek-
tronickou poštou fakturu splatnou v  roce 2021 
za klempířské práce provedené na budově fary 
ve výši 80.500 Kč včetně DPH a dále zaslal roz-
počty na opravu komína ve výši 187.303 Kč bez 
DPH a klempířské práce ve výši 221.288 Kč bez 
DPH. Na základě žádosti o upřesnění požadavku 
pan administrátor uvedl, že v letošním roce žádá 
o poskytnutí částky ve výši 30.000 Kč na dopla-
cení výše uvedené faktury. Požadavky týkající se 
obou přiložených rozpočtů dále nespecifikoval.

Jana Trejtnarová se dotázala paní 
Gregušové, zda je např. v plánu využití fary pro 
věřící, případně jako komunitní centrum nebo 
jiné obdobné využití, zda se zde schází např. 
farní rada. Pan Gregušová uvedla, že o žádosti 
o úhradu faktury se dozvěděla z podkladů zasla-
ných k jednání zastupitelstva a o žádné takové 
aktivitě nebo plánu jí není nic známo. Pan Josef 
Vágner uvedl, zda by zastupitelstvo nemohlo 
vzít žádost na vědomí a zda by tedy v této věci 
nemohlo být s panem administrátorem vyvolá-
no jednání, neboť tento způsob podání žádosti 
je více než neobvyklý. Městys pracuje se schvá-
leným rozpočtem, který je upřesňován rozpoč-
tovými opatřeními a dle jeho názoru není mož-
né takto, bez předchozího projednání podobné 
žádosti posílat a počítat s  jejich kladným vyří-
zením. K návrhu na jednání s pane administráto-
rem se připojila i paní Marta Gregušová.

Zastupitelstvo vzalo žádost na vědomí a po-
věřilo starostu a místostarostu jednáním v této 
záležitosti s panem administrátorem farnosti.
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* Smlouva s českou logistickou společností 
Zásilkovna.

Starosta v úvodu uvedl, že záměr výpůjč-
ky části pozemku pro umístění Z-BOXu byl 
vyvěšen na Úřední desce městyse Kunvald, 
do doby projednávání k němu nepřišly žád-
né připomínky, dále uvedl, že zastupite-
lé měli možnost si v  předstihu prostudovat 
návrh textu Smlouvy pro umístění Z-boxu  
a spolupráci při jeho provozování. Uvedl, že na-
vržené místo bylo odsouhlaseno i zástupcem 
společnosti Zásilkovna. 

Paní Alena Foglová se dotázala, zda by 
box nemohl být umístěn vedle Konzumu (na 
horní straně). Pan Roman Vagner vysvětlil, že  
i o této možnosti bylo jednáno, avšak jako 
vhodné umístění bylo dohodnuto místo na par-
kovišti, kde je možné jednak uzpůsobit zim-
ní údržbu, jednak je místo dobře příjezdné jak 
pro auta společnosti, tak pro občany. Jana 
Trejtnarová uvedla, že se rovněž domnívá, že 
umístění na parkovišti je vhodnější, komunika-
ce u Konzumu je úzká, mohlo by docházet ke 
kolizím, neboť málokdo by zastavil na parkoviš-
ti a pro zásilku by si došel, většina by dala před-
nost možnosti si k boxu dojet.

Zastupitelstvo odsouhlasilo 10 hlasy (všich-
ni přítomní zastupitelé pro) návrh textu Smlouvy 
pro umístění Z-boxu a spolupráci při jeho provo-
zování a pověřilo starostu jejím podpisem.

* Žádost Slámožroutů Kunvald o zapůjčování 
automobilu Ford Tranzit.

Zastupitelstvo se vrátilo k  žádosti 
Slámožroutů Kunvald o zapůjčování automo-
bilu Ford Tranzit pro dopravu na zápasy.

Starosta uvedl, že se jedná o vozidlo po-
řízené pro činnost zásahové jednotky SDH 
Kunvald, které je zařazeno jako zásahové vo-
zidlo a využití pro spolky a organizace mimo 
SDH (kondiční jízdy, výjimečně doprava ha-
sičského dorostu na soutěže, nezbytné vy-
užití pro potřeby městyse apod.) není přija-
telné pro poskytovatele dotace – na poříze-
ní vozidla byly poskytnuty dotační prostřed-
ky jak z Pardubického kraje, tak z prostřed-
ků Hasičského záchranného sboru v celkové 
výši 750.000 Kč.

Zastupitelstvo po dalším krátkém pro-
jednání zamítlo 9 hlasy, 1 se zdržel hlasová-
ní (M. Paďour) žádost Slámožroutů Kunvald 
o zapůjčování vozidla Ford Tranzit na dopra-
vu na zápasy.

* Žádost sl. Šlesingrové o prominutí nájmu - 
Salaš.

Zastupitelstvo se zabývalo žádostí  
sl. Šlesingrové o prominutí nájmu po dobu re-
konstrukce sociálního zázemí provozovny Salaš. 
Slečna Šlesingrová navrhuje uhrazení poměrné 
části nájemného za listopad 2021 a prominutí ná-
jemného po dobu rekonstrukce do doby možnos-
ti znovu otevření provozovny. Dále žádá o výmě-
nu fošen na venkovním posezení, z nichž některé 
jsou v havarijním stavu.

Starosta k výměně fošen uvedl, že o této zá-
ležitosti již se slečnou Šlesingrovou jednal a sdě-
lil, že v současné době městys nemá žádný vhod-
ný materiál k  dispozici, neboť fošny, které byly 
skladem využili fotbalisté na opravu tribun. Je 
tedy nutné požadovaný materiál sehnat jinde, ne-
boť čerstvé dřevo z  lesů ve vlastnictví městyse 
nelze hned použít.

Zastupitelstvo po dalším krátkém projedná-
ní odsouhlasilo 10 hlasy (všichni přítomní zastu-
pitelé pro) žádost slečny Šlesingrové o prominu-
tí nájemného, a to následujícím způsobem – za 
měsíc listopad uhradí sl. Šlesingrová poměrnou 
část ve výši 2.500 Kč a po dobu rekonstrukce so-
ciálního zařízení do doby jejího ukončení a obno-
vení možnosti otevření a využívání provozovny ve 
sjednaném rozsahu není povinna smluvně stano-
vené nájemné hradit. 

* Smlouva o zřízení věcného břemene – služeb-
nosti ČEZ.

Starosta městyse uvedl, že městys již v mi-
nulosti (říjen 2020) uzavřel Smlouvu o smlou-
vě budoucí – kabelová přípojka NN pro budou-
cí stavby RD mezi Paďourovými a Štumpfovými.

Nyní – po dokončení stavby - žádá společ-
nost ČEZ distribuce a s. o uzavření Smlouvy  
o zřízení věcného břemene – služebnosti.

Zastupitelstvo po krátkém projednání od-
souhlasilo 10 hlasy (všichni přítomní zastupi-
telé pro) návrh textu Smlouvy o zřízení věcného 
břemene - služebnosti. Č. IV-12-2020768/VB/1 
Kunvald, par. č. 7328, kNN a pověřilo starostu 
jejím podpisem.

* Smlouva o uzavření smlouvy budoucí o zří-
zení věcného břemene a dohody o umístění 
stavby.

Starosta uvedl, že tato smlouva má být uza-
vřena pro zřízení kabelové přípojky NN v  osa-
dě Bubnov. Jedná se o napojení budované stav-
by rodinného sídla p. Bubnová – p. Velebný (dříve 
„Trejtnarovo“ čp. 21 Bubnov). Projekt předpoklá-
dá vedení krajem účelové komunikace, která byla 
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v  letošním roce opravena a rovněž překop této 
komunikace. Vzhledem k  okolnostem – přípoj-
ka bude sloužit jedné nemovitosti a je možné pří-
pojku vést po pozemcích, které jsou ve vlastnictví 
majitelů nemovitosti starosta doporučuje jednat 
o změně vedení přípojky po pozemcích ve vlast-
nictví stavebníků.

Zastupitelstvo vzalo informace a návrh na vě-
domí.

* Různé.
a. informace o ukončení nájmu bytu 

v čp. 17 – ukončení nájmu bytu určeného pro po-
třeby ZŠ. Učitel p. Jaroslav Buráň ukončil pra-
covní poměr v  ZŠ. Byt bude předán do konce 
prosince 2021.

b. informace o kontrole HZS Pardubického 
kraje – kontrola byla zaměřena na plnění povin-
ností obce vyplývajících ze zákona č. 240/2000 
Sb., o krizovém řízení  a  o  změně některých 

zákonů (krizový zákon), ve znění pozdějších 
předpisů. Městys plní úkoly dle krizového zákona  
a souvisejících předpisů.

Zastupitelstvo vzalo informace, které zazně-
ly v bodě Různé, na vědomí.

* Diskuse.
Pan Petr  Krčmář se obrátil na zastupi-

tele Ing.  Rusze. Uvedl, že Ing.  Rusz jej minu-
lý rok nařkl ze lži, chce tedy dokázat, že ne-
lhal, zaznamenával si v  průběhu roku 2021 
jeho hlasování a v 25% Ing. Rusz hlasoval pro-
ti, a to dle jeho názoru většinou ve věcech, kte-
ré měly být ve prospěch občanů Kunvaldu. 
Ing. Rusz uvedl, že hlasuje vždy na zákla-
dě informací, které má a  jsou mu k dispozici  
a podle svého vědomí a svědomí a je nedůstoj-
né, že jej takto pan Krčmář osočuje.

Zastupitelstvo vzalo názory a  připomínky, 
které zazněly v bodě diskuse na vědomí.

Nejdůležitější body ze zasedání zastupitelstva městyse dne 13. 1. 2022

Přítomni: Ing. Josef Paďour, Ing. Jana Trejtna-
rová, Ing. Roman Rusz, Josef Vágner, Matouš 
Paďour, DiS., Petra Zářecká, Roman Vagner, 
Bc. Marta Gregušová, DiS., Daniela Bolečková, 
Ing. Jan Pokálený

Omluveni: Alena Foglová 

* Rozpočet městyse na rok 2022.
Starosta městyse uvedl, že upravený ná-

vrh rozpočtu byl zaslán zastupitelům v  příloze 
programu jednání včetně pracovního materiálu 
k návrhu rozpočtu na rok 2022 určeného pro za-
stupitele. 

Finanční prostředky na opravu kapličky 
v dolní části městyse byly doplněny do rozpočtu 
po předchozím zasedání zastupitelstva. Návrh 
rozpočtu byl vyvěšen na úřední desce. K  roz-
počtu nepřišly žádné připomínky, proto je mož-
né o něm hlasovat.

Ing. Rusz uvedl, že vzhledem k  tomu, že 
v  rozpočtu je zahrnuta částka na rekonstrukci 
penziónu, a dle jeho názoru nekvalitně zpraco-
vanému projektu, ke kterému se šířeji vyjádřil, 
nemůže tento rozpočet podpořit.

Zastupitelstvo po další krátké diskusi od-
souhlasilo 9 hlasy, 1 hlas (Ing. Rusz) proti 
Rozpočet městyse Kunvald pro rok 2022.

* Dotační programy městyse Kunvald na rok 
2022

Starosta městyse uvedl, že obdobně jako 
v předchozích letech jsou navrženy čtyři dotační 
programy, na které byly vyčleněny finanční pro-
středky v  rozpočtu městyse. Představil připra-
vené dotační programy: 

Dotační program č. 1 - Podpora činnosti  
a práce s dětmi a mládeží v městysi Kunvald,

Dotační program č. 2 - Podpora a rozvoj 
spolkové činnosti v městysi Kunvald,

Dotační program č. 3 - Podpora poskytová-
ní sociálních služeb občanům městyse Kunvald,

Dotační program č. 4 - Individuální dotace. 
Déle uvedl, že objem finančních prostředků pro 
jednotlivé dotační programy byl ponechán ve 
stejné výši jako v  loňském roce. U dotačního 
programu č. 4 – Individuální dotace bylo navrže-
no zkrátit termín pro podání žádostí do 30. červ-
na s ohledem na možnost realizace akcí jednot-
livých žadatelů.

Zastupitelstvo odsouhlasilo 10 hlasy (všich-
ni přítomní zastupitelé pro) výše uvedené dotač-
ní programy 1 – 4/2022.

* Údržba majetku městys – možnost přijetí dal-
šího zaměstnance.

Starosta městyse přednesl návrh na uza-
vření pracovní smlouvy s dalším zaměstnan-
cem na dobu určitou. Uvedl, že ke konci ledna 
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končí dohoda s  Úřadem práce na výkon místa 
veřejně prospěšných prací, Úřad práce zatím 
nemá potřebné informace, zda a jak bude mož-
no opět v tomto programu žádat a jaké finanční 
prostředky v tomto programu budou k dispozici. 
Přesto, pokud to bude možné, tak městys bude 
dále žádat o další prodloužení dohody. Pokud to 
však možné nebude, navrhuje vzhledem ke stále 
se zvyšujícímu objemu práce na údržbě majetku 
městyse, uzavření pracovní smlouvy dalšího za-
městnance na dobu určitou.

Zastupitelstvo odsouhlasilo 10 hlasy (všich-
ni přítomní zastupitelé pro) uzavření pracovní-
ho poměru na dobu určitou na údržbu majetku 
městyse s a přijetí dalšího zaměstnance.

* Žádost Římsko-katolické farnosti Kunvald
Starosta městyse uvedl, že na minulém za-

sedání zastupitelstva byla vzata na vědomí žá-
dost farnosti Kunvald o úhradu části faktury 
za opravu klempířských prvků na faře a před-
běžné rozpočty na další opravy budovy fary. 
Zastupitelé pověřili starostu a místostarostku 
jednáním o záležitosti s  panem administráto-
rem farnosti. 

Panu administrátorovi byla zaslána písemná 
žádost o možnost jednání v této věci včetně ná-
vrhu několika termínů jednání.

Pan administrátor farnosti jednání v písem-
né odpovědi odmítl. Starosta městyse sezná-
mil zastupitele i přítomné občany s textem od-
povědi. Dále připomněl text odpovědi Biskupství 
královéhradeckého, které bylo v  této záležitos-
ti rovněž osloveno a který byl doručen na Úřad 
městyse v  listopadu 2020. Vzhledem k  zamí-
tavému stanovisku pana administrátora a jeho 
rozhodnutí, již dále neumožnit otevření vody 
pro zalévání hřbitovů (uzávěr je umístěn v  bu-
dově fary), přesto že máme uzavřenu třístran-
nou smlouvu mezi městysem, farností a společ-
ností VaK Jablonné nad Orlicí, a.s., která je stá-
le v platnosti, bude městys Kunvald řešit v letoš-
ním roce přívod vody pro zalévání hřbitovů mimo 
faru.

Zastupitelstvo vzalo informace, které za-
zněly v tomto bodě, na vědomí.

* Technický dozor investora – realizace staveb-
ních úprav penzionu Kunvald čp. 392.

Starosta městyse uvedl, že je nezbytné, 
aby byl zajištěn technický (stavební) dozor in-
vestora, kterým je městys Kunvald, pro reali-
zaci rekonstrukce I. podlaží bývalého penzio-
nu – Kunvald čp. 392.

Pro tento účel byly osloveny tři sub-
jekty s  oprávněním pro provádění TDI 

k  vypracování cenových nabídek (vyzvá-
ni byli Ing.  Musil, TEDOZ  PP  s.r.o. Pardubice  
a Ing. Dědič).

Starosta konstatoval, že nejvýhodněj-
ší nabídku předložila firma TEDOZ  PP  s.r.o., 
Pardubice a uvedl, že tato firma jako jediná před-
ložila kopii uzavřeného pojištění odpovědnosti.

Zastupitelstvo odsouhlasilo 9 hlasy, 1 se 
zdržel (Ing.  Rusz) návrh na uzavření smlou-
vy na technický dozor investora s  firmou 
TEDOZ PP s.r.o., Pardubice na základě předlo-
žené cenové nabídky.

* Facebook městyse Kunvald.
Starosta uvedl, že vzhledem k  tomu, že 

pan Mihulka je vlastníkem facebookové strán-
ky Městys Kunvald, byl pan Mikulka osloven 
s návrhem na možnost spolupráce a prezenta-
ci této facebookové stránky jako oficiální strán-
ky Městyse Kunvald, přičemž pan Mihulka by jej 
spravoval. 

Jana Trejtnarová uvedla, že se jedná o mož-
nost další informační platformy pro další okruh 
občanů, kteří nesledují webové stránky, nekupu-
jí Poledník. Uvedla, že s panem Mihulkou bude 
uzavřena dohoda o provozování a spravování fa-
cebooku jako dalšího oficiálního profilu městy-
se Kunvald.

Ing.  Rusz se dotázal, za jakých podmínek 
bude Dohoda uzavřena a po dotazu upřesnil, za 
jakých finančních podmínek. Jana Trejtnarová 
uvedla, že pan Mihulka je ochoten dohodu uza-
vřít za symbolickou odměnu 1 Kč.

Zastupitelstvo odsouhlasilo 10 hlasy (všich-
ni přítomní zastupitelé pro) uzavření doho-
dy s  panem Martinem Mihulkou o  provozování 
a spravování facebooku jako dalšího oficiálního 
profilu městyse Kunvald.

* Různé
Stavební úpravy „Salaše“ – starosta městy-

se uvedl, že při úpravě elektroinstalace bylo zjiš-
těno dodavatelskou firmou Elektro Jedlička, že 
je zde řada věcí, které neodpovídají současným 
požadavkům. Instalace je částečně stará v hli-
níku, někde již v mědi, neodpovídají průřezy ka-
belů, chybí potřebné ochrany. Firma doporučuje, 
vzhledem k aktuálním úpravám objektu provést 
celkovou rekonstrukci instalace dle současně 
platných norem. Firma Elektro Jedlička předlo-
žila cenovou nabídku ve výši 145.000 Kč.

Dále firma Staps, s.r.o. předložila cenovou 
nabídku na obnovu dlažby ve výši 120.000  Kč, 
o obnovu dlažby požádala slečna Denisa 
Šlesingrová. Starosta uvedl, že v kapitole rozpoč-
tu sportoviště je dostatek finančních prostředků, 
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které by měly pokrýt tyto náklady.
 Ing. Rusz se dotázal na časový horizont do-

končení opravy. Starosta odpověděl, že není 
schopen nyní říci pevné datum, v žádném přípa-
dě to však nebude do konce ledna.

Paní Daniela Bolečková se dotázala, zda sta-
vební dozor, který vykonává pan Jan Jindra je ofi-
ciální, a kdo bude případně odpovědný za nedo-
statky. Starosta odpověděl, že pan Jan Jindra vy-
konává stavební dozor vzhledem k tomu, že je au-
torem projektové doku mentace a dále je členem 
Výboru pro rozvoj městyse Kunvald. 

Zastupitelstvo odsouhlasilo 10 hlasy (všich-
ni přítomní zastupitelé pro) cenové nabídky na re-
konstrukci elektroinstalace a její realizaci a také 
cenovou nabídku na realizaci výměny dlažby 
v objektu. 

* Diskuse.
Pan Jiří Křen vznesl připomínku k realizova-

né opravě cesty na dolní Končiny, uvedl, že cesta 
byla částečně opravena, avšak opět již jsou zde 
vidět problémy. Uvedl, že již před časem žádal o 
komplexní opravu, která však nebyla provedena. 
Starosta odpověděl, že s ním o této záležitosti již 
diskutoval a požádal jej, aby občané podali svůj 
požadavek písemně, jako jiní občané, neboť úst-
ní žádosti mohu zapadnout. Dále se vyjádřil k zá-
ležitosti rekonstrukce objektu čp. 392 a dotázal 
se, kdo bude udržovat plánované schodiště, kte-
ré nyní nebude kryto a uvedl, že dle jeho názoru je 
špatné odstranit žulové schodiště. Starosta od-
pověděl, že schodiště je nutné rozebrat již vzhle-
dem k  nezbytné rekonstrukci kanalizace, která 
pod ním vede a je propadlá. Bez rozebrání scho-
diště to není možné, dále uvedl, že jsme si vědo-
mi, že se jedná o kvalitní žulové schodiště, kte-
ré rozhodně nebude nikdo rozbíjet sbíječkou, ale 
které bude demontováno s maximální snahou je 
použít jinde.

Paní Mgr. Jindrová se dotázala, zda se bude 
diskutovat otázka dovážení obědů, k tomuto do-
tazu se vyjádřil Ing. Rusz, že jej v této záležitos-
ti nikdo ze zastupitelů nekontaktoval ani jej nikdo 

o informace nepožádal. Jana Trejtnarová odpo-
věděla, že ona osobně nevidí potřebu tuto mož-
nost diskutovat, neboť budujeme nový stravova-
cí provoz, který bude sloužit i veřejnosti. Rovněž 
budou zachována pracovní místa, což je dle její-
ho názoru také velmi důležité. Uvedla, že veřej-
nost volala o vybudování takového prostoru, ve 
kterém by se mohly konat např. ročníkové srazy, 
jednání spolků, které nemají svůj vlastní prostor, 
případně pohřební hostiny apod. A právě takový 
prostor se nyní bude budovat. Důležité je perso-
nální obsazení.  

Pan Matouš Paďour se dotázal Ing. Rusze, 
který si založil webové stránky a uvádí na nich 
finanční částky vztažené k  nákladům na obě-
dy, a  to jak při vaření v budoucím stravovacím 
provozu, tak při dovážení obědů, jakým způso-
bem k těmto částkám došel. Uvedl dále, z čeho 
se konkrétně a reálně skládají ceny obědů s tím, 
že se k  žádným podobným částkám nedostal. 
Dále mj. uvedl, že již před delším časem byla 
tato otázka diskutována a paní ředitelka počítá 
s využitím uvolněných prostor pro potřeby školy 
a mateřské školy.

Paní Petra Zářecká se dotázala paní  
Mgr. Jindrové, zda dává přednost výdejně obědů 
ve škole, nebo pěknému prostředí nové jídelny 
s čerstvě uvařeným jídlem. Paní Mgr. Jindrová 
odpověděla, že jí chybí veřejná diskuse v  této 
záležitosti, že návrh nebyl dostatečně projed-
nán s občany, rodiči apod. na opakovaný dotaz 
paní Zářecké uvedla, že dává přednost výdejně 
ve škole. 

V diskusi dále vystoupila paní Mgr. Frimlová, 
která uvedla, že v  jejím současném pracovišti  
se dětem rovněž obědy dováží a že v tom nevidí 
problém. Dále uvedla, že problém školní kuchyně 
a jídelny v ZŠ pamatuje jako dlouhodobý a zastu-
pitelstva jej neřešila 

Proběhla další diskuse, ve které vystupovali 
i další občané. Po vyslechnutí všech připomínek 
občanů starosta diskusi ukončil.

Zastupitelstvo vzalo podněty, připomínky a in-
formace, které zazněly v bodě diskuse, na vědomí.

Nejdůležitější body ze zasedání zastupitelstva městyse dne 10. 2 . 2022

Přítomni: Ing. Josef Paďour, Ing. Jana Trejtna-
rová, Josef Vágner, Matouš Paďour, DiS., Petra 
Zářecká, Roman Vagner, Daniela Bolečková, 
Ing. Jan Pokálený, Alena Foglová

Omluveni: Ing. Roman Rusz, Bc. Marta Gre-
gušová, DiS

* Výsledek hospodaření městyse za rok 2021
Předseda finančního výboru pan Matouš 

Paďour přednesl výčet finančních prostředků 
městyse na jednotlivých účtech: 

BÚ KB 15.514.707,26 Kč
KB spořící 12.779.811,25 Kč
ČNB  8.103.495,76 Kč
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Spořící Alnio 4.983.536,39 Kč
Pokladna 10.114,00 Kč 
Celkem finanční prostředky městyse 

k 31.12.2021 činily 41.391.664,66 Kč.
Dále p. Matouš Paďour seznámil přítomné 

s výsledky hospodaření městyse Kunvald za rok 
2021: příjmy činily 18.942.815,96 Kč, výdaje či-
nily 14.270.678,34 Kč, výsledek hospodaření je 
tedy kladný přes to, že se uskutečnily mnohé 
akce, a to ve výši + 4.672.137,62 Kč. Příjmy byly 
tedy vyšší než plánované.

Zastupitelstvo vzalo informace, které za-
zněly v tomto bodě na vědomí.

* Informace o kontrole České školní inspekce 
v Masarykově základní škole a mateřské škole.

Starosta městyse informoval zastupitelstvo 
a veřejnost, že Česká školní inspekce provádě-
la v Masarykově ZŠ a MŠ kontrolu v termínu od 
18. do 20. ledna 2022. Na vypracování písem-
né zprávy má ČSI 30 dní, z tohoto důvodu není 
k dnešnímu dni stále ještě k dispozici.

Uvedl, že předmětem kontroly bylo hodno-
cení kvality, průběhu a výsledků poskytované-
ho vzdělávání a s tím souvisejících školských 
služeb – mateřské školy, školní družiny a škol-
ní jídelny a  požádal o podrobnější informaci 
k  průběhu kontroly a   provedenému ústnímu 
závěrečnému zhodnocení paní ředitelku školy 
Mgr. Kodytkovou.

Paní ředitelka uvedla, že se jednalo 
o komplexní kontrolu, která proběhla ve všech 
provozech školy, tzn. v základní škole, v ma-
teřské škole, školní družině i jídelně. Obsah 
Závěrečné zprávy, která bude vypracována 
ve třech vyhotoveních (1 výtisk pro školu, 1 
výtisk pro zřizovatele, 1 výtisk pro školskou 
radu) by měl být shodný s provedeným ústním 
vyhodnocením při ukončení inspekce. 

V oblasti výchovně vzdělávacího procesu 
nebyla zjištěna žádná pochybení a  hodnoce-
ní bylo dobré, pouze byl konstatováno zasta-
ralé a již nevyhovující vybavení učeben pro fy-
ziku a chemii.

V mateřské škole byl konstatován stísněný 
(nedostatečný) prostor a dále bylo konstatová-
no, že by bylo vhodné, aby se svačinky pro děti 
vyráběly přímo v mateřské škole a nikoli ve škol-
ní jídelně, dále nebylo zcela příznivě hodnoceno 
potkávání žáků základní školy s dětmi z mateř-
ské školy na chodbě.

Školní kuchyně a jídelna byla hodnocena 
jako nevyhovující.

Paní ředitelka dále uvedla, že bude mít mož-
nost se ke zprávě do 30 dnů od obdržení vyjá-
dřit, seznámila inspektory se skutečností, že 

nový stravovací provoz je již v řešení (kuchyně  
a jídelna v budově Penzionu U Lípy) a tímto pře-
sunem do nových prostor se naskýtá šance 
zvětšit prostory školy, družiny, vytvořit zázemí 
pro zaměstnance a další. Na zlepšení celkového 
prostředí (výzdobě chodeb) se již pracuje, v ře-
šení je i nové vybavení učeben fyziky a chemie 
a s  rozšířením mateřské školy bude možnost  
i upravit prostor pro přípravu a výdej svačinek 
pro děti přímo v mateřské škole.

Paní Bolečková se dotázala, zda škola 
bude využívat dotace, které bude možné čer-
pat prostřednictvím MAS Orlicko. Paní ředitel-
ka odpověděla, že náměty na dotační tituly byly 
zaslány na MAS dle požadavku a v případě vy-
psání příslušného dotačního titulu bude příle-
žitost využita.

Starosta městyse poděkoval paní ředitel-
ce za informování i celoroční práci v náročných 
podmínkách a uvedl, že je velmi rád, že se na 
zlepšeních a opatřeních již začalo pracovat.

Zastupitelstvo vzalo informace, které za-
zněly v tomto bodě na vědomí.

* Podání žádosti o dotaci na opravu kapličky 
v Zaječinách.

Starosta městyse informoval přítomné, že 
v uplynulých týdnech byla zpracovávána a poté 
podána na Ministerstvo zemědělství ČR žádost 
do programu Údržba a  obnova stávajících kul-
turních prvků venkovské krajiny, a to na opravu 
kapličky v  osadě Zaječiny. Jedná se o úpravu 
venkovních a  vnitřních povrchů, opravu výplně 
otvorů (především výměnu dveří), malby a nátě-
ry, zamezení vzlínání vody.

Sdělil, že žádost se podařilo zaregistrovat 
v jednotném dotačním portálu eds. dotace a je 
tedy šance dotaci získat.

 Zastupitelstvo vzalo informace na vědomí.

* Smlouva o smlouvě budoucí o zřízení věc-
ného břemene a dohodu umístění stavby. 

Starosta městyse připomněl, že záleži-
tost se týká elektro – přípojky kNN k  budova-
né nemovitosti paní Bubnové a pana Velebného 
Kunvald – Bubnov č.p.21. Věcné břemeno se 
týká části pozemku parcelní číslo 8619 (komu-
nikace) v osadě Bubnov. 

Po předchozích jednáních o změně původ-
ního projektu, dle kterého měla jít přípojka pod 
účelovou komunikací ve vlastnictví městyse, 
byla učiněna dohoda, že kabelová přípojka bude 
řešena protlakem pod komunikací ve vlastnic-
tví městyse a následně její trasa povede výhrad-
ně po pozemcích žadatelů, neboť s jedná o pří-
pojku pouze k  této nemovitosti. Zastupitelstvo 
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odsouhlasilo 9 hlasy (všichni přítomní zastupi-
telé pro) návrh textu Smlouvy o budoucí smlou-
vě o zřízení věcného břemene a dohodu o umís-
tění stavby č. IZ-12-2002117/VB/2A, Kunvald, 
Bubnov, čp. 21, prel NN a pověřilo starostu je-
jím podpisem.

* Žádost o odkup pozemku – Ing. Jan Koukal.
Zastupitelstvo se seznámilo se žádostí pana 

Ing. Jana Koukala, Praha o odkup pozemku par-
celní číslo 3284, k. ú. Kunvald, který je ve vlast-
nictví městyse Kunvald. Žadatel uvádí, že je vlast-
níkem sousedního pozemku parcelní číslo 195  
a o tento pozemek chce své vlastnictví rozšířit.

Starosta uvedl, že se jedná o malý pozemek 
zcela odtržený a pro městys nepotřebný.

Zastupitelstvo vzalo žádost na vědomí, zá-
měr prodeje bude vyvěšen po zákonem stanove-
nou dobu na úřední desce a poté se k žádosti za-
stupitelstvo vrátí.

* Žádost o projednání změny územního plánu.
Zastupitelstvo se seznámilo se žádostí 

pana Ing. Tomáše Horského a jeho návrhem na 
zkrácený postup pořízení změny územního plá-
nu v Kunvaldu.

Starosta uvedl, že se jedná o změnu funkč-
ního využití z plochy „Zeleň ochranná a izo-
lační“ na plochu „Rekreace-plochy staveb pro 
rekreaci“. Dále sdělil, že pro pořízení změny 
Územního plánu Kunvald, v případě, že žádost 
zastupitelstvo odsouhlasí je nutné schválit ně-
kolik podmínek.

Parcely navrhované ke změně jsou lokali-
zovány mezi parcelami, které jsou v plochách 
určených pro rekreaci, navrhovanou změnou 
ÚP dojde k jejich zcelení, zbývající plocha par-
cely č. 8639 bude ponechána v  druhu plochy 
zeleň ochranná a izolační.

Zastupitelstvo po krátkém projednání odsou-
hlasilo 9 hlasy (všichni přítomní zastupitelé pro):

- pořízení změny č. 3 Územního plánu 
Kunvald zkráceným postupem,

- zařazení návrhu na změnu funkčního vyu-
žití území (p. p. č 304 a nezbytné části parcely  
č. 8639) z plochy zeleň ochranná a izolační do 
plochy staveb pro rekreaci,

- pořizovatelem změny ÚP Kunvald bude 
MěÚ Žamberk, Odbor stavebního úřadu  
a územního plánování,

- spolupracujícím zastupitelem určeným 
ke spolupráci s  pořizovatelem bude starosta 
městyse, vše za podmínky, že náklady na poří-
zení změny ÚP uhradí žadatel.

* Žádost o podporu soutěže „Komenský a my“ 
ZŠ Brandýs nad Orlicí.

Zastupitelstvo se seznámilo se žádostí 
Základní školy v Brandýse nad Orlicí o finanč-
ní podporu na uspořádání celostátní soutěže 
„Komenský a my“. 

Starosta uvedl, že v  letošním roce pro-
běhne v  Brandýse již 20. ročník finále této  
celostátní soutěže. Městys Kunvald dlouhodobě 
spolupracuje s pořadatelem a soutěžící včetně 
doprovodu v rámci třídenního programu finále pra-
videlně navštěvují Domek Na Sboru v Kunvaldu  
a zastavují se rovněž u Bratrské lípy. V minulosti 
činil finanční příspěvek městyse 5.000 Kč.

Pan Josef Vágner navrhl, aby částka pří-
spěvku byla zvýšena vzhledem k  tomu, že se 
jedná o  skutečně dlouhodobou spolupráci 
a také s ohledem na zvyšující se náklady a ná-
ročnost organizace akce. Později doplnil svůj 
návrh částkou 10.000 Kč.

Starosta městyse uvedl, že pan Mgr. Dušek, 
ředitel školy zcela jistě zvýšenou částku uví-
tá, neboť organizace a materiální zabezpečení 
účastníků je také finančně náročné. Dále staros-
ta zmínil vysokou úroveň soutěže a vědomostí 
soutěžících dětí, kvalitu odborné poroty. Městys 
Kunvald je uveden na všech materiálech vydáva-
ných k soutěži a je zmiňován při všech příleži-
tostech (vyhodnocení apod.)

Zastupitelstvo odsouhlasilo 9 hlasy (všich-
ni přítomní zastupitelé pro) účelový finanč-
ní příspěvek výši 10.000  Kč Základní ško-
le v Brandýse nad Orlicí na organizaci soutěže 
„Komenský a my“ poskytnutý na základě řádně 
darovací smlouvy.

* Smlouva o poskytnutí mimořádného člen-
ského příspěvku DSO Orlicko

Starosta uvedl, že DSO Orlicko žádá člen-
ské obce o poskytnutí mimořádného inves-
tičního příspěvku ve výši 27.720 Kč na nákup 
nové rolby na úpravu běžeckých stop v oblas-
ti Suchého vrchu a Bukové hory. Původní rol-
ba je více než 25 let stará a již není plně funkč-
ní, v  posledních třech letech činily náklady 
na opravy téměř 1 mil. Kč (30 Kč na občana). 
Novější stroj v hodnotě do 3,6 mil. Kč by měl 
být pořízen z  prostředků sdružených obcemi 
cca 1,1 mil Kč, z rezervního fondu 900 tis. Kč, 
dotace z Pk – 500 tis. Kč, prodeje starého stro-
je a byl zřízen sbírkový účet, tedy z vícezdrojo-
vého financování.

Rolbou se upravují bežkařské stopy v  dél-
ce cca 75 km v  prostoru Mladkov, Těchonín, 
Orličky Jamné – oblast Suchého vrchu přes 
Červenovodské sedlo a v oblasti Bukové hory 
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směrem ke Štítům. Na páteřní trasu navazuje 
několik okruhů v okolí Suchého vrchu a Bukové 
hory a také sjezdy do sousedících obcí. Starosta 
připomněl, že Kunvald je zakládající obcí DSO 
Orlicko a prostřednictvím svazku získává různé 
dotace, rovněž Orlicko zprostředkovává pro své 
členské obce, které mají zájem nákup elektric-
ké energie na burze, čímž šetří městům a obcím 
významné finanční prostředky, proto se přiklání 
k poskytnutí příspěvku, 

Jana Trejtnarová se přiklonila rovněž k po-
skytnutí příspěvku, vzhledem k tomu, že oblast 
je v dobrém dosahu i pro místní a také vzhle-
dem k tomu, že většina tras prochází lesy, kte-
ré jsou v obhospodařování Lesů ČR, ví tedy de-
tailně, jak jsou stopy upravovány a jak jsou vy-
užívány a k tomu je nezbytná dobrá spoluprá-
ce DSO Orlicko a LČR, s. p  s  Lesních správ 
Lanškroun a Hanušovice, která je mj. podlože-
na Dohodou o spolupráci.

Zastupitelstvo po dalším krátkém projedná-
ní odsouhlasilo 9 hlasy (všichni přítomní zastu-
pitelé pro) návrh textu Smlouvy o poskytnutí mi-
mořádného členského investičního příspěvku 
Sdružení obcí Orlicko ve výši 27.720 Kč a pověři-
lo starostu městyse jejím podpisem. 

* Žádost o vyčlenění finančních prostředků na 
zhotovení nového barového a výdejního pultu.

Starosta uvedl, že žádost byla doručena na 
úřad městyse v e-mailové podobě dne 10. 2. 
2022, tedy v den konání zastupitelstva, a proto 
se s ní zastupitelé nemohli seznámit. Žádost za-
slala slečna Denisa Šlesingrová a žádá o finan-
cování nového výdejního pultu, polic a skříněk 
(tedy prostoru, který používá obsluha pro výdej 
zákazníkům). K  žádosti je přiložena vizualiza-
ce, avšak nejsou uvedeny položky rozpočtu, po-
užité materiály a další skutečnosti, v nabídce je 
uvedena celková cena na pořízení nového nábyt-
ku, tedy drobného dlouhodobý hmotný majetek. 
Nabídková cena sestavy činí 66.000 Kč (v ceně 
je výroba a montáž), není uvedeno, zda je cena 
s  DPH nebo bez DPH. Starosta dále uvedl, že 
vzhledem k  probíhajícím opravám a úpravám 
prostorů (sociální zařízení, nová elektroinstala-
ce, nová dlažba, vodoinstalace, výmalby) je žá-
doucí, aby bylo toto vybavení pořízeno. K tomu 
uvedl pan Roman Vagner, že při vyklízení bylo 
možno zhodnotit původní výdejní a barový pult, 
který je ve velmi špatném stavu. 

Nabídku pro slečnu Šlesingrovou vytvořil 
pan Roman Hadek, Kunvald 36.

Paní Daniela Bolečková se dotázala, jaká je 
již celková investice do objektu, starosta uvedl, 

že celková cena není prozatím zcela známa, 
avšak byla zaplacena záloha zhotovitelské firmě 
ve výši 400 tis. Kč, dalším nákladem je částka na 
rekonstrukci celé již dožilé elektroinstalace tak, 
aby byly splněny současné předpisy a normy ve 
výši 150 tis. Kč, dalším nákladem je položení 
nové dlažba ve finanční hodnotě cca 120.000 Kč 
a je pravděpodobné, že tyto částky nebudou ješ-
tě konečné. K  tomu nutno přičíst nyní vybave-
ní dle předložené nabídky včetně nábytku do ku-
chyňky, částka za toto vybavení se tedy bude 
pravděpodobně blížit 100 tis.  Kč. Předběžný 
celkový finanční odhad na tuto rekonstrukci se 
tedy bude pohybovat mezi 800 tis. a 900 tis. Kč.

Paní Bolečková vznesla návrh, zda by tedy 
nebylo dobré získat ještě dvě další nabídky, aby-
chom měli srovnání a nabídla, že je ochotna po-
ptávky zajistit.

Jana Trejtnarová se dotázala na materiál, ze 
kterého by měl být nábytek zhotoven a na položky 
rozpočtu včetně rozměrů pořizovaného vybave-
ní, neznáme složení dílů sestavy nábytku ani po-
drobnější členění rozpočtu jednotlivých položek.

Slečna Šlesingrová přislíbila dodat poža-
dované informace včetně rozměrů na e-mailo-
vou adresu městyse Kunvald nejdéle do úterý 
15. 2. 2022 tak, aby mohly být uskutečněny co 
nejdříve poptávky a zastupitelstvo mělo dostatek 
informací. Zastupitelé se shodli na tom, že je žá-
doucí toto nové vybavení pořídit, a po dodání dal-
ších nabídek a doplnění původní nabídky o polož-
kový rozpočet a další informace rozhodne.

Zastupitelstvo vzalo proto informace, které 
zazněly v tomto bodě na vědomí a pověřilo paní 
Danielu Bolečkovou získáním dalších nabídek.

* Žádost Slámožroutů Kunvald o záštitu hoke-
jového turnaje.

Zastupitelstvo se seznámilo se žádos-
tí Slámožroutů Kunvald o záštitu hokejového 
turnaje pořádáného v  Žamberku u příležitosti  
20. výročí založení hokejového týmu 
Slámožroutů Kunvald a o finanční příspěvek 
na úhradu pronájmu ledové plochy ve výši 
4.000 Kč.

Starosta požádal zastupitelstvo o odsou-
hlasení vzhledem k  dlouholeté aktivitě a vý-
ročí založení hokejového týmu a reprezentaci 
městyse Kunvald.

Zastupitelstvo odsouhlasilo 9 hlasy (všich-
ni přítomní zastupitelé pro) převzetí záštity nad 
hokejovým turnajem pořádaným Slámožrouty 
Kunvald a úhradu nájmu ledové plochy ve výši 
4.000 Kč pro tento turnaj.
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* Různé
 a) Informace o jednání Výboru pro využívá-

ní Domku Na Sboru – Jana Trejtnarová přednes-
la krátkou zprávu o obsahu jednání výboru, kte-
ré se konalo dne 19. 1. 2022 na Úřadě městy-
se Kunvald. Jednání zhodnotilo rok 2021 včet-
ně nákladů, které oba spolupracující subjek-
ty vložily do projektu – ČCE 84.090 Kč, výnosy 
15.290 Kč. Městys Kunvald 49.658 Kč náklady, 
zisk z komisního prodeje 5.081 Kč. ČCE dále při-
pravuje novou expozici, jejíž rozpočet je zhruba 
700 tis. Kč, k dispozici je 450 tis. Kč, 250 tis. Kč 
je nutno dofinancovat, rovněž se diskutuje cel-
ková úprava Domku a přilehlé zahrady. 

Výbor projednal dále mimo jiné plánované  
a připravované akce na rok 2022:

- P. Titěra připomněl 300 sté výročí založení 
městečka Hernnhut moravskými členy Jednoty 
bratrské v roce 1772 – ČCE k tomuto výročí při-
praví přednášku p. Mgr. Jiřího Justa – termín 
doposud není stanoven

- 22. 5. 2022 - 14.30 hod – ekumenická 
bohoslužba – p. Michael Erdinger, p. Pawel 
Nowatkowski, hudební doprovod skupina Jiná  

doba
- 10. 6. 2022 – Noc kostelů – duchovní do-

provod p. Naďa Běťáková, hudební vystoupe-
ní skupiny Duo Ťuk (Jaroslav Moravec, Lucie 
Luxová)

- 2. 7. 2022 – Francouzský podvečer
- 31. 7. 2022 – bohoslužba – Sbor Potštejn
- 24. 9. 2022 – vystoupení Trubačů Zábřeh – 

lovecká a vážná hudba

b) Informace o uvedení Z-Boxu logistické 
společnosti Zásilkovna do provozu – umístěno 
na parkovišti na dolní Kunvaldu.

c) Starosta městyse poděkoval všem čle-
nům Sokola, SDH a dalším občanům, kteří při-
šli pomoci při vyklízení objektu penzionu U Lípy 
tak, aby byl připraven pro stavební firmu k zahá-
jení prací. Uvedl, že si velmi váží jejich pomoci 
a podpory.

Zastupitelstvo vzalo všechny informace, 
které zazněly v bodě Různé na vědomí.

Další zasedání Zastupitelstva Městyse Kunvald proběhnou 
ve čtvrtek dne 10. března 2022 

a ve čtvrtek 14. dubna 2022 od 19 hod v sokolovně Kunvald.

Čím žije naše kunvaldská škola...

Mateřská škola Kunvald informuje
o zápisu dětí na školní rok 2022/2023,

který se uskuteční 10. května 2022 od 7 do 16 hodin.
Žádost k předškolnímu vzdělávání

je k  vyzvednutí v  MŠ, ke stažení na webu 
školy v sekci mateřská škola-pro rodiče.

Způsoby podání žádosti
• osobně ve škole 
• do schránky školy
• poštou (rozhodující je datum podání na 

poštu)
• e-mailem s uznaným elektronickým pod-

pisem 
• datovou schránkou 

Další nutné doložené doklady: 
• prostá kopie rodného listu dítěte
• doklad o řádném očkování dítěte potvr-

zený lékařem na Evidenčním listu (k vyzvednutí 
v MŠ, ke stažení na webu školy v sekci mateřská 
škola-pro rodiče)

Vyřízení žádosti
• Každému dítěti bude přiděleno registrač-

ní číslo, které bude zasláno sms zákonnému zá-
stupci
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(72 zeleninových chlebíčků, 108 buchet) a těšili 
se na country tance. Paní Dana Jedličková (vede 
taneční kroužek Alabama v Žamberku) opět velice 
ochotně přijala moje pozvání a dojela i s tanečnicí 
Terezkou za námi do družiny. Na úvod nám před-
vedly malou taneční ukázku a pak jsme se do tan-
čení pustili všichni. Za doprovodu pěkných coun-
try písniček nám kroky a otočky šly skoro samy 
a děti si to očividně užívaly. Ale čas je neúprosný, 
dvě hodiny utekly jako voda a my musíme celou 
družinu uklidit a připravit na druhý den.

Děkujeme naším tanečnicím za krásné odpo-
ledne a budeme se těšit na příští country mejdan.

Děkujeme rodičům a prarodičům, kteří tu 
s námi byli a tančili. Děkuji i družinovým dětem, 
které přišly s obavami, co se bude dít a odcházely 
veselé a spokojené.

Vychovatelka ŠD, Irena Vagnerová

pod tímto číslem bude zveřejněno přijetí či 
nepřijetí dítěte na webu školy a také poslána 
zpráva sms zákonnému zástupci.

• Kritéria pro přijetí jsou uvedena na žá-
dosti. 

Další informace o MŠ získáte:
na telefonu: 722 146 333
přes e-mail: ms.kunvald@seznam.cz

Skol! Malí lyžaři z  mateřské školy, tak doufejme, že 
k nim přibyde mnoho dalších! 

Country mejdan ve školní družině

Country mejdan potřetí
S dětmi ve školní družině neustále vymýšlíme 

různé aktivity a tvoření, aby nám i pošmourné dny 
plynuly jako voda. Dvakrát jsme uspořádali maš-
karní karneval se soutěžemi a tombolou a letos 
jsem na 2. února objednala taneční vystoupení.

S dětmi jsme připravili „taneční parket“, židle 
pro tanečníky a dospělé, občerstvovací koutek 

4. června 2022 slavíme!

Stále se něco děje...!

Letošní rok je pro nás, sokoly, významný  
z mnoha důvodů. 

Před 100 lety totiž místní Tělocvičná jed-
nota Sokol, s významnou pomocí všech místních 
spolků a valné části zdejšího občanstva, dokon-
čila stavbu sokolovny. TJ Sokol pak 4. a 5. června 
1922 uspořádal oslavu k otevření sokolovny. Už 
vloni nás napadlo nějak připomenout tuto udá-
lost, vždyť sokolovna poctivě slouží nám všem 
dodnes. Termín akce se přímo nabízel, a tak jsme 

pro oslavu zvolili sobotu 4. června 2022, přesně 
po 100 letech.

V září jsem se náhodou dozvěděla, že kun-
valdští Hasiči plánují oslavit 140. výročí zalo-
žení Hasičsko - tělocvičné jednoty Sokol v Kun-
valdě, věřte nevěřte, také 4. června! Hned jsme 
začali jednat a hladce jsme se domluvili, že slavit 
budeme společně. A proč ne, vždyť sokolové  
a hasiči v Kunvaldě odjakživa spolupracovali. 

Tenkrát v roce 1882 sokolské hnutí už dávno 
dorazilo až sem. V Praze se toho roku konal  
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Zahrádkáři slaví 60 let

1. všesokolský slet na ostrostřeleckém cvičišti na 
Střeleckém ostrově. Zdejší nadšenci pro tělesná 
cvičení podle Miroslava Tyrše tehdy chodívali 
cvičit do sálu hostince u Fričů a když starosta 
obce Josef Zejšek vyzval občany k založení hasič-
ského sboru (což obcím přikazoval požární zákon 
z roku 1876), právě oni sehráli hlavní roli při zalo-
žení Hasičsko – tělocvičné jednoty Sokol v Kun-
valdě. Tehdy platilo téměř doslova „co sokol, to 
hasič“, „co hasič, to sokol“. Zásahy při požárech, 
hasičská cvičení a všechny další činnosti hasič-
ského sboru pro obec a také povinnosti vůči Hasič-
ské župě pohoří Orlického, jíž byl spolek členem, 
to vše vedlo k tomu, že v činnosti spolku začalo 
převládat hasičství nad sokolským tělesným cvi-
čením. V roce 1891, po devíti letech od založení, 
spolek vystoupil ze Sokolské župy Orlické, ve které 
byl také členem, a členstvo se dále věnovalo už jen 
hasičství. Z původní Hasičsko – tělocvičné jednoty 
Sokol se tak v průběhu let vyvinul hasičský spolek 
s názvem Sbor dobrovolných hasičů v Kunvaldě.

Pravdou je, že mnoho členů spolku zůstalo 
příznivci sokolského hnutí a mnozí i nadále pro-
vozovali sokolská tělesná cvičení v hostinci  
u Fričů, ale jen když zbyl čas a síly. Po 1. svě-
tové válce, hned v roce 1919, se pak příznivci 
sokolství sdružili do tělocvičného spolku a zalo-
žili tak Tělocvičnou jednotu Sokol. Podíváme-li 
se trochu „za vrátka“, uvidíme ještě další důvody 
k sokolské oslavě. Dr. Miroslav Tyrš, autor uce-
leného systému tělesných cvičení, by letos osla-
vil 190. narozeniny a jeho kolega a dobrý přítel 
Jindřich Fúgner dokonce 200. narozeniny! Spolu 
založili první tělocvičný spolek Sokol Pražský  
v roce 1862, a tak všechny sokolské jednoty letos 
slaví 160 let vzniku Sokola. 

Sokol a Sbor dobrovolných hasičů v Kunvaldě 
mají tedy opravdu důvod k oslavám. Začnou ve  
13 hodin slavnostním společným průvodem sokolů  
a hasičů s prapory obou spolků. Od 15 hodin začne 
v sokolovně a pak na hřišti před ní odpolední pro-
gram. Uvidíte tělocvičná a taneční vystoupení jak 

dětí, tak dospělých, výstavky v tělocvičně a ves-
tibulu, dětský „cvičební“ koutek, budete mít mož-
nost prohlédnout si sokolovnu i tam, kam běžně 
nevstupujete, a také občerstvit se v restauraci. 
Hasiči uspořádají oslavu v hasičárně a na pro-
stranství před ní. Po celé odpoledne si zde budete 
moci prohlédnout a „osahat “ hasičskou techniku 
a vybavení, leccos si vyzkoušet, poslechnout si 
odborný výklad o tom, co vás zaujme, zhléd-
nout v hasičárně výstavku a určitě nebude chybět 
posezení před hasičárnou s výborným občerstve-
ním! Večer se pak všichni sejdeme v sokolovně při 
taneční zábavě! 

Tak přijďte, to musíte vidět! Určitě tu prožijete 
hezký den.

Sokol-ka Zdenka

Historické pozvání na otevírání sokolovny

Uplynulo 10 let a ZO ČZS Kunvald oslaví 
opět kulatiny - 60 let své činnosti. Založena byla  
10. 4. 1962. Prvním předsedou byl zvolen Anto-
nín Keprta. Do dnešní doby se vystřídalo celkem  
8 předsedů. Antonín Keprta, Antonín Divíšek, 
Anna Hovorková, Karel Zastoupil, Jan Hejkrlík, 
Bohumil Kurka, Vlasta Žabková a Václav Micha-
lička. Dlouholetými jednateli (dnes tajemník) byli 
př. Oldřich Jirucha, J. Faltus, Marie Pálková a Míla 

Kalousková. Pokladníky př. Vavřín, J. Kopecký, 
Zd. Labík a nyní H. Jindrová. Organizace se zprvu 
zabývala nákupem osiv, sadby, ovocných stromů 
a keřů a dalších potřeb pro zahrádkáře. Organi-
zovaly se tématické přednášky, zájezdy, taneční 
zábavy (11x) a posezení u táboráku.

Dnešní činnost je především v pořádání 
výstav a soutěží. Další činnost spočívá v návště-
vách různých výstav a akcí individuálně nebo spo-
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lečně s okolními  organizacemi. Také se spolupo-
dílíme květinovou výzdobou na některých akcích 
pořádaných obcí a dalšími zájmovými organiza-
cemi, kterých se aktivně zúčastňujeme. Též se 
věnujeme mládeži - v kroužku Mladý zahrádkář.

Celkem bylo uspořádáno 15 výstav. Z toho 
8 v sokolovně a 7 u př. Jana Hejkrlíka. Výstavy 
navštívilo celkem 7475 návštěvníků a vystaveno 
bylo přes 4500 exponátů, z 95% z vlastní pro-
dukce kunvaldských zahrádkářů.

V roce 1984 byl založen Mílou Kalousko-
vou kroužek Mladý zahrádkář a vede jej dodnes, 
což je 38 roků - klobouk dolů. Z počátku trávili 
čas na školní zahradě, nyní se věnují především 
teorii, poznávačkám a vazbám květin. Pravidelně 
se zúčastňují soutěží a to soutěži Mladý zahrád-
kář, soutěžím floristickým a dalším. Až na pár 
vyjímek okresní soutěže pořádá naše organizace. 
Z nich se postupuje do zemských a celonárodních 
kol. Nejlepší výsledky v soutěži Mladý zahrádkář 
v celonárodním kole za 38 let dosáhli:

Veronika Tomanová 3. a 6. místo, H. Trejt-
narová 3. m., E. Příkopová, A. Taiberová, V. Háj-
ková 7. m., A. Brůnová 9. m., A. Dlabková 10. m.,  
El. Vymetálková 11. m. a B. Matyášová 12. m.

Nejlepší umístění ve floristické soutěži v zem-
ském kole kat. žákyně G. Gyenová 2. místo,

B. Matyášová 2. m., kat. juniorky M. Flekrová 
2. m., D. Žabková 3. m., kat. sen. Vlasta Šlezing-
rová 2x 1. m., 3x 2. m. a 1x 3.m.  V celonárod-
ním kole kat. žákyně M. Flekrová 1. m., kat. jun.  
M. Flekrová 4. m., kat. sen. Vl. Šlezingrová 3x 3.m. 
a 1x 4. m. a H. Jindrová 4. m. Od roku 2018 se 
zúčastňujeme soutěže o Děčínskou kotvu - profi.

Za bohatou činnost, především pořádání 
výstav a práci s mládeží byla naše organizace 
oceněna několika vyznamenáními. Dosud nej-
větší, Zlatou medailí na zásluhy o rozvoj zahrád-
kářství od Republikové rady, zlatou medailí 
od RR obdržela též Míla Kalousková. Problém je 

stárnutí naší organizace. Průměrný věk našich 
členů je 68 let. Přestože prošlo kroužkem Mladý 
zahrádkář spousta žáků, téměř všichni po ukon-
čení školní docházky odcházejí a nestanou se 
našimi členy. Nejstarší členkou je Marie Trejtna-
rová - 94 let, Karel Zastoupil a Jitka Jindrová - 
90  let. Tito členové obdrželi od organizace oce-
nění (Zasloužilý zahrádkář ZO ČZS Kunvald) po 
dosažení věku 90. let. 

V současné době i přes problémy s pande-
mií se naše činnost nezastavila. V letošním roce 
plánujeme nadále se zúčastnit všech vypsaných 
soutěží (případně i pořádat). Na jaro připravu-
jeme zahrádkářský víkend u př. a našeho člena 
M. Svobody a podzimní výstavu v sokolovně.

Toto je velice stručný přehled naší činnosti 
a práce za uplynulých 60 let. Děkuji všem zahrád-
kářům, kteří nám pomáhají a přispívají na prezen-
taci výsledků své činnosti. Budeme se těšit na 
další setkání s každým, kdo se věnuje této krásné 
práci s květinami a užitkovými rostlinami. Podě-
kování patří představitelům obce, kteří nás pod-
porují svoji účastí a finančními prostředky.

Přejeme všem hodně zdraví a štěstí v neustá-
lém boji s přírodou a škůdci.

Výbor ZO ČZS Kunvald

Rozhovor s paní Vlastou Šlezingrovou

Rozhovory Poledníku

Paní učitelku Šlezingrovou jsem požádala  
o rozhovor nejprve z důvodu zmapování jejího 
působení ve volnočasových aktivitách, které 
v Kunvaldě dlouhá léta vede. Postupně se mi 

však začaly vybavovat i zážitky ze školních lavic. 
Paní učitelka nás totiž provázela druhým stupněm 
zdejší Masarykovy základní školy s grácií sobě 
vlastní. Pamatuji si na její velké nasazení a zápal 
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pro výuku. Uměla děti zaujmout, nadchnout, ale 
i pokárat. S námi rozpustilými puberťáky to ani 
jinak nešlo. V této souvislosti se mi vybavila 
vzpomínka, kterou se dodnes doma s manželem 
občas bavíme. 

Byla jsem tenkrát na konci osmé třídy 
a pomalu se loučila s naší školou. Můj budoucí 
manžel mne tenkrát pozval do kina. Druhý den 
se však psala písemka z dějepisu, na kterou jsem 
se pochopitelně učila jen zběžně. Při hodině se 
mi tak, místo historických faktů, vybavovaly 
jen scény z romantického filmu, takže výsledek 
písemky nemusím rozebírat. 

Po letech se na to pěkně vzpomíná, ale ten-
krát jsem měla velké výčitky. Dnes už to můžu 
paní učitelce přiznat.

1) Vzpomenete si také na nějakou vypeče-
nou lumpárnu z dob, kdy jste sama byla žákyní?

Už to jméno Vlasta mě předurčovalo k boji za 
práva žen. Jelikož se tehdy hodně propadávalo, 
chodili s námi do třídy kluci i o tři roky starší, hol-
ky se jich bály a já je bránila. Třeba tím, že jsem 
zorganizovala pomstu a vyházely jsme jim všech-
ny věci z okna. Jindy jsem při honičce rozdupla la-
vici a párkrát došlo i na facky.  To jsou jen střípky 
vzpomínek. Zkrátka jsem si nikdy nic nenechala lí-
bit, a to bych nedokázala, kdybych byla hodňouč-
kou, tichoučkou holčičkou.

2) Jak Vás ovlivnili Vaši učitelé?
Nejvíce pan ředitel Základní školy v Třešňovci 

pan Antonín Prouza. Téměř každou hodinu jsme 
začínali u klavíru písničkou. Přestože měl spojené 
třídy a často odcházel do ředitelny, všechno šla-
palo jak hodinky, v klidu bez křiku. Byl vždy ele-
gantně oblečen, mluvil potichu, zkrátka člověk 
s obrovským charisma a pro mě největší vzor.

3) Kdy jste vlastně začala s dětmi pracovat?
Odpověď na tuto otázku je jednoduchá – od-

jakživa. Mám 3 sourozence a mezi nejstarším 
a nejmladším je 15 let. Tehdy bylo nutností a bylo 
to normální, že se děti vychovávaly navzájem. 
Rodiče zemědělci tehdy byli stále v práci. I děti 
měly hodně povinností, ale i volnosti. U nás na 
statku bylo stále hodně kamarádů, sousedů, spo-
lužáků a já měla vrozenou potřebu je organizovat. 
Tak tam to někde začalo.

4) Na kterých základních školách jste půso-
bila? Jaké předměty jste vyučovala?

Začínala jsem v roce 1984 na Základní škole 
v Žamberku, kam jsem po mateřské dovolené na-
stoupila jako učitelka na druhý stupeň. Po pěti le-
tech jsem byla přeřazena do Kunvaldu. 

Aprobaci mám na dějepis a občanskou vý-
chovu. Ale učila jsem i ruský jazyk, přírodopis, 
pracovní činnosti a výtvarnou výchovu. Nad rá-
mec svých povinností jsem se věnovala krásné 
kunvaldské škole, především její zahradě a výzdo-
bě. Vše jsem tehdy zvládala s nadšením a lehce. 
Na tom měl obrovskou zásluhu můj manžel Mirek, 
který mě stoprocentně podporoval.

5) Pojďme teď k Vaší volnočasové činnosti, 
kde a jak to tenkrát začalo?

V šedesátých letech v Třešňovci, odkud po-
cházím, žádná dětská organizace nepracovala, 
ale byl tam Sokol. Stala jsem se jeho cvičitelkou 
a organizátorkou. Po roce 1971 po založení SSM 
jsme byli nadšeni, že dostaneme klubovnu, ve kte-
ré se budeme setkávat, pořádat zábavy, organizo-
vat výlety, ale i brigády. Byla to prostě touha reali-
zovat se. Záhy jsem se stala funkcionářkou SSM, 
a tak jsem se dostala i k pionýrům. Přímou práci 
s dětmi, tedy vedoucí oddílu, dělám od roku 1984. 
Začala jsem na ZŠ v  Žamberku. Myslivecký od-
díl vedu nepřetržitě od roku 1989, od nástupu do 
Kunvaldu. Je to neuvěřitelných 38 let pravidelné 
práce s dětmi. 

Nikdy jsem to nepočítala, ale kdybychom vy-
násobili 2 hodiny týdně 38 roky a přidali další čas 
strávený na výletech, soutěžích a dalších spole-
čenských akcích, jednalo by se o tisíce hodin. 
A to jenom pro pionýry. Dost času jsem věnovala 
i myslivcům, zahrádkářům a k tomu doma hospo-
dářství, domácnost a vlastní děti.

6) Pionýr letos v Kunvaldu oslaví kulaté vý-
ročí. Prozraďte kolikáté?

Pionýr je v  současné době jednou z  nejsta-
bilnějších dětských organizací v  naší republice. 
V Kunvaldě si letos připomeneme 50. výročí vzni-
ku POSSM, takže až se na podzim sejdeme s jeho 
zakladateli, bude opravdu na co vzpomínat.

7) Na co budete vzpomínat nejvíc?
Určitě na tábory, soutěže, výlety, brigády na 

Záhorách, ale i na akce pro veřejnost. Tehdy byl, 
až na výjimky, každý žák pionýrem. V současnos-
ti je to asi 30 procent žáků ZŠ a jejich práce je 
stále vidět.

8) Vámi pořádané akce pro veřejnost jsou 
známé a oblíbené v  širokém okolí. Pojďme je 
zmínit i v tomto rozhovoru.

Velice známou akcí je pochod z Pohádky do 
pohádky, kde se děti realizují jako organizátoři 
a také jako herci. Nejdelší tradici má dětský kar-
neval pořádaný každoročně od roku 1972. Již 20 
let jezdíme každé pololetní prázdniny do hlavního 
města na Ledovou Prahu. 



14

Málokdo si uvědomuje, že děti díky tomu 
navštívily více divadel, koncertů, muzeí, výstav 
a historických památek, než leckteří pražáci. 
Pravidelně jezdíme do bazénu, Tonga a na různé 
výlety. Ale protože jsou naše oddíly odborně zamě-
řené, je vrcholem jejich práce účast v soutěžích.

9) O jaké soutěže se jedná?
Mladí myslivci se pravidelně zúčastňují sou-

těže O zlatou srnčí trofej. Několikrát jsme vyhrá-
li okresní kolo a postoupili do celostátního fi-
nále. Právě úspěchy v  této soutěži byly pro mě  
největší odměnou.

10) Vy sama také letos oslavíte velké životní 
jubileum, ke kterému Vám přejeme vše nejlepší. 
Prozradíte čtenářům jaké?

Letos mi bude 70 let a ráda bych vedení oddílu 
předala mladším. Doufám, že se to podaří a oddíl 

bude i nadále úspěšně pracovat. Děti to potřebují. 
Tak jako kdysi my i oni touží po seberealiza-

ci a po osobním setkávání. V poslední době jsou 
příležitosti k této činnosti omezeny. Nad osobním 
kontaktem vítězí různé komunikační technologie, 
sociální sítě, on-line hry, společnost hrubne a vede 
to k závislostem a nenávisti mezi lidmi. 

Je proto třeba podporovat všechny organiza-
ce, které umožňují setkávání lidí, jejich společné 
tvoření a sdílení radosti ze společné činnosti. Lidé, 
kteří se o to snaží zatím v Kunvaldě jsou a odvádě-
jí skvělou práci. Přeji jim, aby se nenechali nikým 
a ničím odradit.

Děkuji za Vaši dlouholetou práci a také za čas 
věnovaný tomuto rozhovoru. Přeji Vám mnoho 
sil a zdraví do dalších let.

Marta Gregušová

Dobré zprávy

Poděkování
Velmi rád bych také touto cestou poděkoval 

všem členům Tělocvičné jednoty Sokol Kunvald, 
Sboru dobrovolných hasičů Kunvald a všem 
dalším občanům, kteří přišli pomoci při vyklízení  

objektu penzionu U Lípy tak, aby byl připraven 
pro stavební firmu k zahájení prací. 

Velmi si vážíme nejen jejich vydatné pomoci, 
ale také podpory. 

Josef Paďour, starosta městyse

Okénko farnosti

Tříkrálová sbírka 2022
Tříkrálová sbírka byla připravována s velkým 

nadšením, ale i nejistotou. Nikdo přesně nevě-
děl, zda se bude opravdu konat. Situace spojená 
s Covidem-19, která nám loni tříkrálové obchůzky 
zatrhla, se letos jevila nejprve také dosti dramaticky. 
Naštěstí se však žádná omezení nekonala a tříkrá-
loví koledníci mohli navštěvovat domácnosti jako 
v předkovidových letech. Pravda, v něčem rozdíl 
byl, zpívalo se v rouškách. Naši koledníci jsou však 
nadšené a houževnaté děti, proto jim žádné roušky 
chuť do koledování a zpívání neubraly. O tom svědčil 
i velký zájem dětí o královské posty. Byl dokonce tak 

velký, že některé skupinky neměly tři, ale dokonce 
čtyři krále. Jiné skupiny zase svého čtvrtého člena 
přestrojily za kometu. Celkem Kunvaldem putovalo 
v termínu 7. 1. - 9. 1. 2022 jedenáct tříkrálových 
družin. Králové nezapomněli ani na přilehlé osady, 
za což patří dík motorizovaným vedoucím skupinek. 

Nadšení všech bylo velké a vybraná částka 
42 571 Kč je toho důkazem. Děkuji všem orga-
nizátorům, především V. Hlaváčkové, J. Frimlové 
a L. Dlabkovi, za jejich pomoc. Dále všem dětem 
a vedoucím skupinek, za jejich ochotu obětovat 
svůj čas a pohodlí pro dobrou věc. 
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Vánoční zpívání v našem kostele

Výstava v kostele

Misijní klubko – Velikonoční 
jarmark

V době vánoční jsme se s dětmi z nábo-
ženství sešli v kostele, abychom společně pro-
žili mši sv. a doprovodili ji koledami a vánočními 
písněmi, které jsme se snažili v adventu nacvi-
čit. Tentokrát děti nezpívaly z kostelního kůru, 
ale shromáždili jsme se před betlémem. Ten byl 
nainstalován u pravého bočního oltáře. 

Kostel krásně zářil vánoční výzdobou, vonělo 
jehličí a slova pochvaly od pana faráře děti 
povzbudila a snad i zahřála.

Marta Gregušová

V minulém čísle Poledníku jste se mohli 
dočíst o výtvarném počinu dětí – malování 
kaple na dolním Kunvaldě. Výkresy byly nej-
prve vystaveny v kapličce a od 11. února, kdy 
si připomínáme svátek Panny Marie Lurdské,  
si je můžete prohlédnout v kostele. Tím to ovšem 

S blížícím se jarem chceme s dětmi vytvo-
řit velikonoční výrobky, prostřednictvím kterých 
bychom mohli získat nějaké finanční prostředky 
pro děti žijící v nejchudších oblastech světa. 
Zatím ještě nemáme přesnou představu, ale do 
Velikonoc jistě stihneme malý jarmark připravit. 

Budeme se opět držet svého hesla, že naše 
výrobky mají člověka nejen potěšit, poučit, poba-
vit, ale mají být také prakticky využitelné. Snad 
se nám to tedy podaří. Velikonoční svátky letos 
budeme prožívat ve dnech 15. 4. – 17. 4. 2022 
a přesný pořad bohoslužeb bude vyvěšen na 
nástěnce u kostela.

Marta Gregušová

Na závěr patří velký dík všem přispěvatelům. 
Bez Vás bychom tuto částku nikdy nevybrali.

Marta Gregušová

končit nebude. V plánu je i výstava v prostorách 
místní knihovny, a i na dalších místech. Vše je 
zatím v jednání. Malíři se tak nemusí o svá díla 
obávat, dostane se jim náležité pozornosti, kterou 
si zaslouží.

Marta Gregušová

Zelený sloupek

Odpady – noční můra mnoha generací 
Problém odpadů trápí lidstvo od počátku. 

Daří se jej řešit různě úspěšně, někdy hůře, někdy 
zase lépe. Jan Neruda se o něm zmiňuje v jeho 
proslulém fejetonu „Kam s ním“ v roce 1886. 
Zamýšlí se nad tím, kam vyhodit starý slamník, 
přesněji starou slámu. Ještě před několika desít-
kami let tvořil hlavní složku domovních odpadů 
popel z topenišť. Dnes je ho minimum. Množství 
i složení odpadů ovlivňuje vývoj společnosti. Vět-
šina zásilek je dopravována prostřednictvím pře-
pravních služeb. Velmi často doručovaná věc 
není moc objemná, ale na místo dorazí ve velké 
krabici, která je dále vyplněna různými plasty 
proti poškození (obalový polystyren, různé bublin-
kové folie atd.). 

Ve stravovacím procesu je rovněž množství 
změn. Nejíme s kastrůlku jako dřív, převažuje stra-
vování mimo domov (systém různých rychlých 

občerstvení, jídla s sebou, dovoz obědů, atd.). 
S tím souvisí zase obaly, ze kterých se následně 
stávají odpady. Dále klesající životnost spotře-
bičů, výrobků oděvního průmyslu. Odpady se 
mění nejen svým složením, ale také množstvím. 
Dokud fungoval přirozený rozklad, uklízela sama 
příroda. Problém nastal v případě obtížných mate-
riálů (různé chemické látky, především syntetické 
polymery, těžké kovy, …), které jsou nebezpe-
čím pro své okolí, ovzduší, půdu, spodní vody. S 
nástupem plastových technologií rovněž vyvstal 
další v podobě nerozložitelných odpadů. Kdyby-
chom si mohli pomoci známou hláškou z úspěšné 
české komedie Pelíšky, kde udělali soudruzi z NDR 
chybu, tak by nám bylo hej, bohužel tady to nejde. 
Ekonomicky výhodné a současně ekologicky při-
jatelné nakládání s odpady vyžaduje nové přístupy 
u všech producentů odpadů. Omezení vzniku 
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odpadů a  způsob jejich bezpečného, ekologicky 
a ekonomicky výhodného zneškodnění patří 
v současné době k největším problémům.

Řešení tohoto úkolu začíná předcházením 
samotného vzniku odpadů. V případě plastů 
pohledem do budoucnosti je to tak trochu 
začarovaný kruh. Vhodná náhrada za špatně 
rozložitelný plast zatím neexistuje. Spalování 
uvolňuje do ovzduší škodlivé látky a zvyšuje 
přítomnost CO2. Jeho hromadění je pro život 
na zemi další pohromou.

Naše dosavadní systémy výroby a spotřeby 
bohužel neposkytují mnoho pobídek k tomu, aby 
se předcházelo vzniku odpadů a snižovalo jejich 
množství. Je třeba přepracovat celý řetězec, od 
návrhu výrobků a balení až po volbu materi-
álů, především s ohledem na předcházení vzniku 
odpadů, a poté „zbytky“ jednoho procesu mohou 
být přeměněny na vstup pro jiný proces. Stoupání 

v uspořádání systému odpadů vyžaduje spo-
lečné úsilí všech zúčastněných stran: spotřebi-
telů, výrobců, místních orgánů, zařízení na zpra-
cování odpadů atd. 

Spotřebitelé, kteří chtějí třídit odpad ze svých 
domácností, mohou dosáhnout jeho recyklace 
jen v případě, že bude zavedeno vše potřebné 
pro sběr tříděného odpadu. A platí to i obráceně. 
Obce mohou předávat ke zpětnému využití stále 
větší část odpadu v případě, když domácnosti 
budou svůj odpad třídit. Udržení komfortu život-
ního stylu, kterému jsme uvykli, závisí na způ-
sobu, jakým se postavíme k nakládání s odpa-
dem. Možností, jak můžeme přispět je celá řada. 
Jednou z nich je důsledně třídit odpad a vhazovat 
ho do správných kontejnerů. 

Civilizovaný člověk ví, že máme jen jeden 
svět a musíme se k němu ohleduplně chovat, aby 
nám vydržel. Lidé, kteří mají rozum se tím řídí.

Přehled hospodaření s odpady v roce 2021 
Před pěti lety jsme provedli změny svozu 

směsného komunálního odpadu. Zavedení popel-
nic byla správná cesta. Snížení množství směs-
ného komunálního odpadu rovněž ovlivnila 
nabídka nových služeb. Systém svozu „dům od 
domu“ a zavedení štítků s čárkovým kódem 
přispělo ke zvýšení množství tříděných odpadů. 
Pro občana – poplatníka je to alespoň nějaká 
motivace. 

Celková produkce odpadů za rok 2021 
se v porovnání předcházejícím rokem sní-
žila – 293,27 t. V roce 2020 to bylo 321,63 t, 
tedy o 19,36 t méně než v předcházejícím roce. 
Na jednoho občana připadlo 317 kg. Největší 
podíl z toho připadá na směsný komunální odpad 
(SKO). Tohoto odpadu bylo odvezeno celkem 
194,86 t. V přepočtu na jednoho obyvatele to je 
211 kg. Přesvědčili jsme se o tom, že svoz SKO 
odstraněním velkých kontejnerů a zavedením 
popelnic přispěl ke snížení tohoto odpadu. Potě-
šitelné zlepšení předcházejícího nepříznivého 
vývoje, kdy jsme se blížili k číslu 250 t.

Dlouhodobou snahou všech, kteří provozují 
systém odpadového hospodářství, je snížení pro-
centa směsného komunálního odpadu a zvýšení 
poměru tříděných odpadů. Správně roztříděný 
komunální odpad lze posléze opětovně využít 
a znovu začlenit do výroby. Určitě si všichni 
přejeme, aby se nám dařilo postupně zvyšovat 
procento tříděných odpadů. K tomu je ovšem 

nezbytná spolupráce všech, kteří jsou do tohoto 
systému zapojeni. 

Ve spolupráci s Technickými službami Žam-
berk zajišťujeme sběr bioodpadu. Ten vzniká 
v domácnostech po celý rok a v námi produkova-
ném odpadu je jeho procento velmi vysoké. Z této 
cenné složky komunálního odpadu je možné při 
správném zacházení získat kvalitní, dobře využi-
telný kompost nebo jiné substráty pro zeměděl-
ství, zahrádkářství či rekultivace.  V loňském roce 
bylo sebráno celkem 43,38 t bioodpadu. Vše bylo 
odvezeno ke zpracování na kompostárnu.

Od roku 2002 jsme zapojeni do systému 
zpětného odběru a využití odpadů spol. EKO-
KOM. Postupně jsme oddělili třídění skla na bílé 
a barevné. Dále se se společností EKO-KOM sna-
žíme zlepšovat podmínky pro třídění odpadů. 
Jedním z důvodů jsou rovněž zpřísňující opatření 
v oblasti hospodaření s odpady. Bílé sklo, se na 
rozdíl od barevného, dá dobře a snadno recyklo-
vat, a to i opakovaně. Své pevné místo v systému 
sběru odpadů má rovněž svoz nebezpečných 
odpadů, který probíhá dvakrát ročně. 

V roce 2012 jsme využili nabídku společ-
nosti TextilEco a umístili na parkoviště u prodejny 
Konzum kontejner na sběr oděvů, obuvi a textilu. 
Řada těchto věcí tímto nemusí končit na skládce, 
ale může být znovu využita. V loni se takto vytří-
dilo celkem 2,79 t.
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Kolik nás to vše stálo?  

Od 1. ledna 2021 je v platnosti nový zákon 
o odpadech,  

Ke zlepšení situace v hospodaření s odpady 
určitě přispělo i to, že jsme v roce 2016 na něko-
lik stanovišť nově rozmístili nádoby šedé barvy 
typu zvon, které slouží ke sběru kovových obalů. 
Do nich je možno odkládat nápojové plechovky, 
konzervy od potravin, zvířecí konzervy apod. Část 
těchto odpadů je rovněž svážena při svozu „dům 
od domu“. Kovových obalů bylo vytříděno 0,87 t. 

V roce 2018 jsme na několik stanovišť umís-
tili popelnice pro sběr rostlinných olejů, které se 
používají v domácnostech ke smažení nebo frito-
vání. Použitý olej své další uplatnění nachází ve 
stavebnictví, energetice i lesnictví. Po odvodnění 
a odstranění nečistot jej lze využívat pro získá-
vání tepelné i elektrické energie. Stačí použitý olej 
postupně shromažďovat do PET lahve a po napl-
nění pečlivě uzavřít a následně vhodit do určené 
nádoby. Použitého oleje bylo odvezeno 0,25 t.

Třídění odpadů v roce 2021 dopadlo násle-
dovně: plastů bylo vytříděno a odvezeno 19,22 t, 
skla 15,29 t (bílé sklo – 8,07 t, barevné sklo – 
7,22 t), papíru – 9,95 t.

Pro porovnání uvádíme množství SKO  
a vytříděných odpadů za předchozí dva roky: 
SKO odpad za rok 2019 – 204,25 t, za rok 2020 
– 203,58 t; plasty r. 2019 – 19,45 t, r. 2020 – 
21,61 t; sklo r. 2019 – 15,64 t, r. 2020 – 20,74 t; 
papír r. 2019 – 6,29 t, r. 2020 – 8,93 t ; bioodpad 
r. 2019 – 38,0 t, r. 2020 – 40,72 t.

Při cenách roku 2021 jsme za odvoz a likvi-
daci směsného komunálního odpadu zapla-
tili 607.961 Kč (v r. 2019 – 533.890 Kč, v r. 
2020 – 552.697 Kč), za odvoz tříděných odpadů 

který stanovuje výraznější podmínky pro tří-
dění. Postupně se navyšují poplatky za skládko-
vání. Do roku 2020 obce platili za uložení tuny 
odpadu 500 Kč. Od loňského roku je to 800  Kč/t, 
v letošním roce 900 Kč/t a poplatek bude postupně 
narůstat až do roku 2029. Obce mají stanovený 
limit na občana, kde je možno uplatnit sníženou 
sazbu (500 Kč/t). Tento limit se bude postupně 
snižovat (v r. 2021 – 200 kg, r. 2022 – 190 kg ,..), 
po překročení limitu je obci účtována zvýšená 
sazba. Stále narůstá tlak na obce k navýšení % 
tříděných odpadů. Pokud budeme nehospodárně 
třídit, vše se prodraží. V konečném důsledku pak 
šetříme i svoje peníze. Děkujeme všem, kteří se do 
systému třídění odpadů zapojili..

J. Paďour, starosta městyse

V souvislosti s odpady si dovolujeme upozornit na skutečnost,
že splatnost poplatku je do 31. března 2022.

Bioodpady
Sběr biologicky rozložitelných odpadů bude zahájen 24. března 2022.

408.636 Kč (v r. 2019 – 263.326 Kč, v r. 2020 
– 323.786 Kč), za odvoz nebezpečných odpadů 
71.365 Kč (v r. 2019 – 79.088 Kč, v r. 2020 – 
40.223 Kč). Od toho odečteme částku, kterou 
nám poukazuje spol. EKO-KOM za to, že jsme 
zapojeni v systému třídění odpadů – 196.222 Kč 
(v r. 2019 – 134.915 Kč, v r. 2020 – 195.487 Kč). 
Když vše postupně sečteme, odečteme a pod-
trhneme, je to 891.740 Kč. (v r. 2019 – 741.389 
Kč, v r. 2020 – 721.220 Kč). Dle stanovených 
poplatků bylo vybráno 357.789 Kč (v r. 2019 – 
396.117 Kč, v r. 2020 – 363.668 Kč). Částky za 
výběr poplatků jsou uvedeny po odečtení slev 
za třídění odpadů. Městys doplatil do systém 
odvozu a likvidace odpadů částku 533.951 Kč 
(v r. 2019 – 345.272 Kč, v r. 2020 – 357.552 Kč).
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Koloběžková sezóna 2021
Sezóna 2021, která naštěstí nebyla po-

znamenaná COVIDEM tak jako loni, nastoupil 
náš tým posílen dvěma přestupy v podobě 
Petry Fořtové a Elišky Maixnerové, které zá-
roveň se postarali o nejvýraznější výsledky. 
Eliška Maixnerová ve své juniorské katego-
rii vyhrála 6 závodů a celkově Rollo ligu v ju-
niorkách vyhrála ale také na MČR v Lipníku 
nad Bečvou získala pro náš tým historicky 3x 
zlato ve všech disciplínách sprint kritérium, 
a také dlouhý závod!!!. 

Na stupně vítězů se taktéž na třetím mís-
tě mezi ženy, postavila na Vinařském půlma-
ratónu v Pardubicích. Petra Fořtová skončila 
v kategorii žen celkově na 3. místě. 8x stála na 
stupních vítězů z toho 3x na stupínku nejvyš-
ším - a to vždy v jiném seriálu závodů. Nejprve 
byla členkou vítězné štafety na Rollo lize v 
Plzni, poté vyhrála závod Českého kroso-
vého koloběžkového poháru v Bohdašíně 

u Červeného Kostelce, a nakonec vyhrála 
Sokolský půlmaratón v Kunvaldu, který je sou-
částí Českého koloběžkového poháru. Ukázala 
tedy, že je univerzální závodnicí. Ani muži ne-
zaháleli. Karel Hübner se několikrát v závo-
dech dostali do první desítky, celkově obsa-
dil 17. místo v kategorií senioři, která je ovšem 
nabitá v závodech Rollo ligy. Martin Mihulka 
který obsadil celkově v kategorií master muži  
12. místo. Adam Balcar 20. místo, ale zároveň 
specialista seriálu dlouhého koloběhu obsadil 
celkově 5. místo. Žákyně Danielka Bolečková, 
která se blýskla 4. místem v Letohradě a celko-
vě 13. místo v Rollo lize.

Celkem se zúčastnilo 6 našich zá-
vodníků 18-ti závodů v 5-ti kategori-
ích. Nejaktivnějšími závodníky byla Petra 
Fořtová s 11 závody a Martinem Mihulkou 
s 10 závody.

Martin Mihulka

Sport

Koloběžkový tým
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TO KDYŽ K VÁM PŘIJDOU TŘI KRÁLOVÉ …

A když se k Vám poté dostane mnoho pěkných fotek a nevíte kterou z nich 
vybrat, napadne Vás, proč neudělat Třem králům malé album – jednu za čas…
Když byli tak nadšení, když se tolik nachodili, tolikrát zazpívali a když vybrali 
tolik peněz, které pomohou potřebným a dobré věci. Tak si to přece zaslouží!

Všichni „Tři králové“ děkujeme! Přinášíte s radostí v očích naději stejně, 
jako kdysi ti úplně první …  

Jana Trejtnarová
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Jarní úklid v plném proudu. Chcete se zbavit železného 
šrotu a zároveň tím někoho podpořit…

SDH Kunvald 
pořádá

sběr starého železa
systémem svozu dům od domu.

Svoz (podle zájmu) bude uskutečněn dne 6.5. 2022 od 16 hodin
Kontaktovat nás můžete na telefonních číslech:
606 622 962 Miroslav Vágner – starosta
737 536 130 Matouš Paďour – velitel

V případě nezájmu bude akce zrušena, děkujeme za pochopení.
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